

IRAQ NATIONAL TRADE FORUM – INTF 2026

Trade and Investment for Iraq’s Economic Transformation *Powering a Green and Digital Future*

6-7 May 2026 | Baghdad

Jointly organized by the Government of Iraq / Ministry of Trade and the International Trade Centre (ITC) — in collaboration with the Federation of Iraqi Chambers of Commerce (FICC) and partners from the private sector and development community — and supported by the European Union, the Forum is Iraq’s premier platform for business connectivity, trade, and investment.

Building on the success of previous editions—which convened over 1,000 participants and generated USD 8.3 million in business opportunities—INTF 2026 will bring together Iraqi MSMEs, international buyers, investors, policymakers, and development partners to turn reforms into deals and investment-ready pipelines that strengthen Iraq’s competitiveness. The programme will feature curated B2B and B2G matchmaking, an “Iraqi Bazaar” showcasing producers from across Iraq’s governorates, and a supermarket pop-up highlighting Iraq-made products. Participants will also join high-level policy and technical sessions on trade, investment, digital connectivity, and climate-smart competitiveness, alongside networking moments including a cocktail reception. To celebrate Iraqi excellence under the “By Iraqi Hands” initiative, INTF 2026 will include live product showcases—a cooking show—plus the “Iraqi Product of the Year” award and a cultural evening.

What to Expect

 **High-level policy plenaries** – advancing Iraq’s trade and investment agenda

 **B2B matchmaking sessions** – connecting Iraqi MSMEs with regional and international buyers and investors

 **Technical sessions** – sharing practical insights on market access and trade facilitation, access to finance and innovation and technology adaptation.

 **“Iraqi Bazaar” marketplace** – showcasing the creativity of Iraq’s entrepreneurs and featuring producers from every single Iraqi governorate, one-of-a-kind supermarket pop-up store featuring a large selection of Iraq-made products.

Forum Objectives

- Connect MSMEs to markets and finance – link Iraqi enterprises with buyers, investors, and financial institutions.
- Align reforms and programmes – spotlight Government of Iraq trade and collective actions on trade facilitation, investment promotion, business environment.

- Strengthen competitiveness through practical solutions – share actionable tools and best practices on market access, standards, logistics, digital trade, and climate-smart upgrading.
- Showcase results and inclusive growth – highlight measurable impact on jobs, productivity and exports, and celebrate women- and youth-led businesses and regional success stories.

Who Should Attend

- Iraqi Micro, Small and Medium-sized Enterprises Iraqi businesses

The Iraq National Trade Forum welcomes participants from all sectors, with a particular focus on those driving Iraq’s economic diversification and green transition, including:

- Agri-food and agri-business (production, processing, packaging, and export)
 - Construction and housing materials
 - Renewable energy and green technologies
 - Logistics, transport, and trade facilitation services
 - ICT and digital solutions for business and trade
- International and regional suppliers
 - Investors, banks, and financial institutions
 - National and local authorities
 - Business support organizations and chambers of commerce
 - Donors and development partners

How to Participate

- Iraqi MSMEs interested in exhibiting or joining B2B sessions are invited to [REGISTER HERE](#) by 15 March 2026.
- International suppliers and investors are invited to [REGISTER HERE](#) by 15 March 2026.
- Participation is free of charge and by invitation only. Companies will be selected based on established eligibility criteria and informed by 1 April 2026.

Join us in Baghdad to shape Iraq’s trade and investment future!

 **6-7 May 2026**

 **Baghdad, venue to be confirmed**

For more information:

 tiskindirova@intracen.org

التجارة والاستثمار من أجل التحول الاقتصادي في العراق

تعزيز مستقبل أخضر ورقمي

7-6 ايار / مايو 2026 / بغداد

تم تنظيم هذا المنتدى بشكل مشترك من قبل حكومة جمهورية العراق / وزارة التجارة ومركز التجارة الدولية (ITC) - بالتعاون مع اتحاد غرف التجارة العراقية (FICC) وشركاء من القطاع الخاص ومجتمع التنمية - وبدعم من الاتحاد الأوروبي، يعد المنتدى منصة أولى في العراق للتواصل التجاري والتجارة والاستثمار.

بناءً على نجاح النسخ السابقة - التي جمعت أكثر من 1000 مشارك وولدت 8.3 مليون دولار أمريكي من فرص الأعمال - سيجمع منتدى التجارة الوطني العراقي 2026 INTF بين الشركات الصغيرة والمتوسطة العراقية والمشتريين الدوليين والمستثمرين وصناع السياسات وشركاء التنمية لتحويل الإصلاحات إلى صفقات وقنوات جاهزة للاستثمار تعزز القدرة التنافسية للعراق. سيتضمن البرنامج التوفيق بين الشركات المحلية والدولية و من جانب بين الشركات والحكومة، وسيكون هناك "بازار عراقي" يعرض منتجين من جميع محافظات العراق، ومنتجاتاً مؤقتاً في سوبر ماركت يسلط الضوء على المنتجات المصنوعة في العراق. سينضم المشاركون أيضاً إلى جلسات للسياسات والامور الفنية رفيعة المستوى حول التجارة والاستثمار والاتصال الرقمي والقدرة التنافسية الذكية مناخياً، إلى جانب التشبيك والتواصل تشمل حفل استقبال. وللاحتفال بالتميز العراقي في إطار مبادرة "بأيادي عراقية"، سيتضمن منتدى التجارة الوطني العراقي INTF 2026 عروضاً حية للمنتجات - عرض طبخ - بالإضافة إلى جائزة "المنتج العراقي للعام" وأمسية ثقافية.

ماذا تتوقع؟

 جلسات سياساتية رفيعة المستوى - تعزيز أجندة التجارة والاستثمار في العراق

 جلسات توفيق بين الشركات - ربط المشاريع الصغيرة والمتوسطة العراقية بالمشتريين والمستثمرين الإقليميين والدوليين

 جلسات فنية - تبادل رؤى عملية حول الوصول إلى الأسواق وتسهيل التجارة، والحصول على التمويل، والابتكار، وتطوير التكنولوجيا.

 سوق "البازار العراقي" - يُبرز إبداع رواد الأعمال العراقيين، ويضم منتجين من جميع محافظات العراق، وهو متجر سوبر ماركت فريد من نوعه يعرض مجموعة واسعة من المنتجات العراقية.

أهداف المنتدى

- ربط المشاريع الصغيرة والمتوسطة بالأسواق والتمويل - ربط الشركات العراقية بالمشتريين والمستثمرين والمؤسسات المالية.

- مواءمة الإصلاحات والبرامج - تسليط الضوء على تجارة الحكومة العراقية والإجراءات الشاملة لتسهيل التجارة، وتشجيع الاستثمار، وبيئة الأعمال.

تعزيز القدرة التنافسية من خلال حلول عملية - تبادل الأدوات العملية وأفضل الممارسات في مجالات الوصول إلى الأسواق، والمعايير، والخدمات اللوجستية، والتجارة الرقمية، والارتقاء بالاقتصادات المراعية للمناخ. عرض النتائج والنمو الشامل - تسليط الضوء على الأثر الملموس على الوظائف والإنتاجية والصادرات، والاحتفاء بالمشاريع التي تقودها النساء والشباب وقصص النجاح الإقليمية.

من ينبغي أن يحضر؟

- الشركات الصغيرة والمتوسطة والمتناهية الصغر في العراق الشركات العراقية
- يرحب المنتدى التجاري الوطني العراقي بالمشاركين من جميع القطاعات، مع التركيز بشكل خاص على أولئك الذين يقودون التنوع الاقتصادي والتحول الأخضر في العراق، بما في ذلك:

- الصناعات الغذائية والزراعية (الإنتاج، والمعالجة، والتعبئة، والتصدير)
- مواد البناء والإسكان
- الطاقة المتجددة والتقنيات الخضراء
- الخدمات اللوجستية والنقل وتسهيل التجارة
- تكنولوجيا المعلومات والاتصالات والحلول الرقمية للأعمال والتجارة

- الموردون الدوليون والإقليميون

- المستثمرون والبنوك والمؤسسات المالية

- ممثلون عن الحكومة الوطنية والمحلية

- منظمات دعم الأعمال وغرف التجارة

- الجهات المانحة وشركاء التنمية

كيفية المشاركة

- يُرجى من الشركات الصغيرة والمتوسطة العراقية الراغبة في المشاركة في جلسات B2B قبل 15 اذار / مارس 2026 و [للتسجيل اضغط هنا](#).

- يُرجى من الموردين والمستثمرين الدوليين التسجيل قبل 15 اذار / مارس 2026. [للتسجيل اضغط هنا](#).

- المشاركة مجانية، ويتم ذلك عن طريق الدعوة فقط. سيتم اختيار الشركات بناءً على معايير الأهلية المحددة، وسيتم إبلاغها بذلك قبل 1 نيسان / أبريل 2026.

انضموا إلينا في بغداد لرسم ملامح مستقبل التجارة والاستثمار في العراق!

٦-٧ مايو ٢٠٢٦ 

بغداد، سيتم تحديد المكان لاحقًا 

للمزيد من المعلومات:

tiskindirova@intracen.org 